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 Sammanträdesdatum
2024-06-17

Sammanträde med  Kommunfullmäktige 
Plats och tid Furulidskolans restaurang kl. 18:00 – 22:20 
Beslutande 

Ledamöter Birgitta Svensson (S) Ordförande 
Paul Brinkmann (C) 1:e vice ordförande 
Beata Allen (C) §§ 71 – 84, 86 – 90  
Tobias Kreuzpointner (C) §§ 75 – 86, 88 – 91 
Gudrun Andersson (C) 
Lars-Erik Fälth (C) 
Jan Andersson (C) 
Arijana Jazic (S) §§ 71 – 84, 87 – 91 
Annki Stark (S) 
Fredrik Bodin (S) 
Tommy Gustafsson (S) §§ 71 – 86, 88 – 91 
Torbjörn Adolfsson (S) 
Maria Lundblom Bäckström (KD) 
Irene Oskarsson (KD) 
Jörgen Swärd (KD) 
Caroline Wittrin (KD) 
Pia Eliasson (V) 
Mats Hansson (M) §§ 71 – 84, 86 – 91 
Caroline von Wachenfelt (M) 
Christian Berntö (M) 
Anita Walfridsson (M) 
Yvonne Bäckelid (M) 
Kristin Apsey (SD) 
Gerald Apsey (SD) 
Anders Wennblad (SD) 
Johanna Bladelius (L) 

 

Tjänstgörande ersättare Ulrika Hofstedt (C), ersätter Jan-Olof Persson (C) 
Per-Magnus Svensson (S), ersätter Niklas Lindberg (S) 
Sune Svensson (S), ersätter Lena Valencia (S) 
Ulrik Isleborn (M), ersätter Joakim Ember (M) 
Ulf Lundberg (M), ersätter Jonathan Jansson (M) 
Jimmy Ekström (L), ersätter Anna Ekström (L) 
Peter Lindsgård (SD), ersätter Gabriel Soldan (SD) 

 

Ej närvarende 
Ledamöter Kent Ohlsson (SD) 

Peter Sörensson (SD) 
 

Tjänstemän Hugo Thorén, sekreterare 
 Mikael Fornander, kommundirektör 
 Per-Erik Ekström, VD Aneby Miljö & Vatten AB §§ 71 – 75  
 

Utses att justera Caroline Wittrin (KD) och Jimmy Ekström (L) 
Justeringens plats  Teams 2024-06-19   Paragrafer 71-91 
och tid 
Underskrifter                     
 Sekreterare   …………………………………………… 

  Hugo Thorén 
 

 Ordförande   …………………………………………… 
 Birgitta Svensson (S) 
 

 Justerande   ……………………………………………. 
 Caroline Wittrin (KD) och Jimmy Ekström (L) 
  



   
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

  Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige  2024-06-17  
 
   
   ANSLAG/BEVIS 
  Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Organ Kommunfullmäktige 
 
Sammanträdesdatum 2024-06-17 
 
Förvaringsplats  
för protokollet Kommunhuset 
 
Datum då anslag  2024-06-19 Datum då anslag  2024-07-11 
publiceras  tas bort 
 
 
Underskrift …………………………………………… 
 Hugo Thorén 
 

  



   
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

  Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige  2024-06-17  
 

§ 71 Upprop   

§ 72 Val av justerare   

§ 73 Inkomna medborgarförslag, motioner 
och interpellationer 

  

§ 74 Godkännande av föredragningslista   

§ 75 Utredning om möjlighet att omvandla 
trädgårdsavfall till biokol 

2024/14  

§ 76 Tertialrapport Aneby kommun 2024/6  

§ 77 Budget 2025 och flerårsplan 2026-
2027, del 1 

2024/149  

§ 78 Gymnasiesamverkan enligt skollagen 
(2010:800) 

2023/55  

§ 79 Strategi för kommunens 
trygghetsskapande och 
brottsförebyggande arbete 

2024/182  

§ 80 Taxor för sotning och 
brandskyddskontroll 

2024/155  

§ 81 Ansökan om utökad borgensram 
Stiftelsen Aneby bostäder 

2024/148  

§ 82 Medborgarförslag: Om 
övergångsställen på Storgatan i 
Aneby 

2024/154  

§ 83 Medborgarförslag: Angående 
förbudsskylt mot onödig bilkörning 

2024/104  

§ 84 Medborgarförslag: Angående ny app 
för funktionsnedsatta 

2023/328  

§ 85 Årsredovisning 2023 
Höglandsförbundet 

2024/75  

§ 86 Årsredovisning 2023 Höglandets 
samordningsförbund 

2024/29  

§ 87 Årsredovisning 2023 Mediacenter 
Jönköpings län 

2024/70  

§ 88 Revidering av samverkansavtal och 
reglemente för Höglandets 
överförmyndarnämnd 

2024/28  

§ 89 Ej verkställda beslut till IVO kvartal 2 2024/35  

§ 90 Anmälningsärenden   

§ 91 Svar interpellation från Jimmy 
Ekström (L) till KSO gällande 
Höglandsleden 

2024/195  
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KF § 71 Upprop 
  

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

Ordförande Birgitta Svensson (S) öppnar mötet. 
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KF § 72 Val av justerare 
  

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att utse Caroline Wittrin (KD) och Jimmy Ekström (L) till justerare. 
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KF § 73 Inkomna medborgarförslag, motioner och 
interpellationer 
  

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att överlämna medborgarförslaget och motionen till kommunstyrelsen för 
beredning, samt 

att ta upp den inkomna interpellationen vid dagens möte som § 91. 

Ärendebeskrivning  
Det har inkommit ett medborgarförslag, en motion och en interpellation: 

Motion om att flagga för fred, frihet och gemenskap från Jimmy Ekström (L).  
KS 2024/194, inkommet 2024-05-30. 

Medborgarförslag angående VA-taxor. KS 2024/207, inkommet 2024-06-11. 

Interpellation från Jimmy Ekström (L) till kommunstyrelsens ordförande gällande 
Höglandsleden. KS 2024/195, inkommet 2024-05-30. 
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KF § 74 Godkännande av föredragningslista 
  

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna föredragningslistan. 

Yrkande 
Ulrik Isleborn (M) yrkar på att lägga till punkten övriga frågor till 
föredragningslistan 

Enligt kommunallagen 5 kap. 26 § ska yrkandet betraktas som ogiltigt med 
hänvisning till att innan ett ärende avgörs av fullmäktige, ska det ha beretts 
antingen av en nämnd vars verksamhetsområde ärendet berör eller av en 
fullmäktigeberedning. 
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KF § 75 Utredning om möjlighet att omvandla 
trädgårdsavfall till biokol 
Dnr KS 2024/14 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna redovisning av genomförd förstudie. 

Ärendebeskrivning  
En förstudie om möjlighet att omvandla trädgårdsavfall till biokol har genomförts 
av Aneby Miljö & Vatten AB (AMAQ) på uppdrag av kommunfullmäktige. 
Uppdraget var att utreda möjligheten att anlägga en biokolproduktionsanläggning 
i anslutning till fjärrvärmeverket. Detta uppdrag grundas i en motion som inkom 
från Miljöpartiet den 23 maj 2018. Kommunfullmäktige beslutade 2018-11-26 § 
111: 

 att utredning bör tillsättas hos Aneby Miljö & Vatten AB och denna ska 
beaktas i den lokala avfallsplanen  

 att uppdra till Aneby Miljö & Vatten AB att undersöka om det går att 
erhålla bidrag för en förstudie  

 att kommunstyrelsen sätter upp biokolsfrågan som stående punkt på 
agendan i ägardialogen med bolaget  

 att motionen därmed är bifallen. 

I motionen föreslogs att trädgårdsavfall från Anebys återvinningscentral skulle 
användas som råvara i framställningen av biokol, vilket är utgångspunkten för 
förstudien. Biokol, även känt som terra preta, är en typ av kol som framställs 
genom att värma upp organiskt material, som trä eller växtrester, under syrefattiga 
förhållanden. Detta resulterar i en svart, kolliknande substans som används främst 
inom jordbruket för att förbättra jordens struktur och näringsinnehåll. Biokol har 
visat sig bidra till att öka markens bördighet, förbättra vattenretentionen och 
minska utsläppen av växthusgaser. Det är också en del av en hållbar strategi för att 
binda kol från atmosfären och därigenom minska koldioxidhalten i luften. 
Utredningsuppdraget har varit en stående punkt för uppföljning vid 
ägardialogerna mellan Aneby kommun och Aneby Miljö & Vatten. 

Förstudien fokuserade på att undersöka om det var tekniskt och ekonomiskt 
möjligt för AMAQ att framställa biokol. Dessutom undersöktes vilken miljönytta 
en sådan produktion skulle ge. Enligt kalkylen som gjordes i förstudien, skulle en 
biokolsanläggning kunna generera intäkter om nästan 1,6 miljoner kronor varje år. 
Detta innebär att investeringen på 4,8 miljoner kronor skulle ha betalat sig redan 
efter tre år. 

Trädgårdsavfallet från Anebys återvinningscentral skulle kunna användas som 
råvara i produktionen av biokol. Detta skulle dock kräva att det kompletteras med 
trädgårdsavfall från återvinningscentralerna i Eksjö och Nässjö. Produktionen av 
biokol skulle kunna generera en kolsänkning motsvarande 600 ton (koldioxid) 
varje år. Dessutom skulle produktionen ha lägre utsläpp av bland annat kväveoxid 
jämfört med konventionell förbränning. 

AMAQ har beslutat att inte gå vidare med anläggningen för produktion av biokol 
på grund av flera avgörande faktorer som framkommit under förstudien och 
förändrade ekonomiska förutsättningar.  
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En central aspekt är de ändrade förutsättningarna kopplade till MCP-direktivet, 
det Europeiska direktivet för medelstora förbränningsanläggningar (Medium 
Combustion Plant Directive), som påverkar framtida driftförhållanden efter 2030, 
vilket skapar osäkerhet om långsiktig lönsamhet och regulatoriska krav. Dessutom 
har de ekonomiska förutsättningarna förändrats negativt sedan 2022. Priserna på 
biobränslen har ökat med 100% från 2024 och både transport- och finansiella 
kostnader har stigit markant, vilket inte hade inkluderats i den ursprungliga 
kalkylen. För att producera tillräckligt med biokol skulle det dessutom krävas 
trädgårdsavfall från inte bara Aneby, utan även Eksjö och Nässjö, vilket innebär 
betydande transportkostnader. 

Finansiell osäkerhet är en annan viktig faktor. Projektet hade förlitat sig på bidrag 
från Klimatklivet och andra stödformer för att täcka delar av 
investeringskostnaderna, vilket innebär en risk då dessa bidrag inte är garanterade. 
Utan dessa bidrag skulle investeringen bli mindre attraktiv och potentiellt ohållbar. 
Konkurrens om råmaterial ökat, då trädgårdsavfall blivit en attraktiv resurs för 
andra ändamål, vilket komplicerar tillgången för biokolproduktionen. Dessa 
sammantagna faktorer - regulatoriska osäkerheter, förhöjda kostnader, osäker 
finansiering och konkurrens om råmaterial - har lett till att AMAQ beslutat att inte 
fortsätta med planerna på att etablera en biokolproduktionsanläggning. 

VD för Aneby Miljö & Vatten AB Per-Erik Ekström föredrar ärendet. 

Yrkanden 
Beata Allen (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2024-05-06 
Förstudierapport biokol 
Presentation biokol 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-06-03 
      

Beslutet skickas till 
Aneby Miljö & Vatten AB 
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KF § 76 Tertialrapport Aneby kommun 
Dnr KS 2024/6 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  
 

att godkänna tertialrapporten per april 2024, 
 

att förvaltningen intensifierar arbetet med åtgärder för att nå en ekonomi i balans 
på verksamhetsnivå,  
 

att åtgärder behöver vidtas omgående i syfte att kraftigt minska antalet årsarbetare, 
samt 
 

att tillse att den totala lönekostnaden i verksamheterna minskar. 
 

Ärendebeskrivning  
Resultatet för perioden till och med april visar på 0,2 miljoner kronor, budgeten 
för perioden är 5,7 miljoner vilket innebär att det är en negativ avvikelse mot 
budget om -5,5 miljoner kronor. Resultatet per april är på samma nivå som 
föregående år. 

Prognosen visar på ett helårsresultat om -15,5 miljoner kronor. Jämfört med 
budgeten på 5,2 miljoner kronor innebär det en negativ avvikelse om 20,7 
miljoner kronor. Prognosen visar dock på ett förbättrat resultat jämfört med 
föregående månad. 

Verksamheternas resultat för perioden jämfört med budget ger ett negativt utfall 
om 7,3 miljoner kronor. Prognosen visar på -22,9 miljoner kronor. De negativa 
prognosavvikelserna återfinns inom sociala avdelningen om -17,4 miljoner kronor 
och barn- och utbildningsavdelningen om -5,9 miljoner kronor. 
Kommunövergripande, kommunserviceavdelningen och 
samhällsbyggnadsavdelningen klarar sin budget och visar på överskott. 

Finansförvaltningen har ett förbättrat resultat och kan balansera en mindre del av 
underskottet. Prognosen visar på 2,1 miljoner kronor. 

År 2024 har en svag skatteunderlagsutveckling, vilket mycket beror på att det inte 
beräknas ske någon ökning av sysselsättningen under året. Samtidigt är pris- och 
löneökningar fortsatt höga och överstiger därmed skatteunderlagets utveckling 
och genererar en real minskning för andra året i rad. (Ekonomirapporten maj 
2024, SKR) 

Samtliga avdelningarna arbetar tillsammans för att nå en ekonomi i balans, dock 
visar prognosen att Aneby kommun landar på ett större negativt resultat för året. 
Verksamhetens nettokostnader har för perioden ökat, jämfört med föregående år, 
med 5 procent. Den större delen avser dock pensionskostnader. Verksamhetens 
nettokostnader exklusive pensioner har ökat med cirka 2 procent. För att klara en 
ekonomi i balans får det inte vara någon nettokostnadsökning alls. 

Arbetet med åtgärder har intensifierats inom respektive avdelning utifrån aktuellt 
ekonomiskt underskott. Uppdraget är att omgående minska antalet årsarbetare 
och se till att lönekostnaderna minskar i berörda verksamheter. Åtgärder 
presenteras inom avdelningarnas tertialrapporter.  

Under januari-april har 2,3 miljoner kronor förbrukats av årets investeringsbudget, 
som uppgår till 38,6 miljoner kronor. Prognosen för året uppgår till 32,0 miljoner 
kronor. 
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Under 2024 följs 11 styrtal upp i årsredovisningen, delårsrapporten och i vissa fall 
även i tertialrapporten. Åtta av styrtalen har följts upp under första tertialet. Av 
dessa är fem styrtal uppnådda. 

Yrkanden 
Beata Allen (C) och Jimmy Ekström (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 

Kristin Apsey (SD) yrkar på att ändra att-sats fyra till ”att tillse att den totala 
lönekostnaden i verksamheterna minskar.” 

Beata Allen (C) yrkar bifall till Kristin Apseys (SD) ändringsyrkande. 

Beslutsgång 
Ordförande Birgitta Svensson (S) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut i  
att-sats ett till tre i proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
upprättat förslag till beslut. 

Ordförande Birgitta Svensson (S) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut i  
att-sats fyra mot Kristin Apseys (SD) ändringsyrkande och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Kristin Apseys (SD) ändringsyrkande 

Omröstning begärs 
Kommundirektör 
Ekonomichef 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2024-05-20 
Tertialrapport Aneby kommun 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-06-03 
      

Beslutet skickas till 
Kommundirektör 
Ekonomichef 
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KF § 77 Budget 2025 och flerårsplan 2026-2027, 
del 1 
Dnr KS 2024/149 
 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  
 

att fastställa skattesatsen för 2025 till 22,09, 
 

att fastställa Budget 2025 med flerårsplan 2026-2027 enligt dokument Budget 
2025 del 1, 
 

att fastställa mål för verksamheten och finansiella mål enligt den 
kommunövergripande verksamhetsplanen i Budget 2025 del 1, 
 

att fastställa investeringsramen 2025 till 65,1 miljoner kronor för kommunen, 
 

att kommunstyrelsen har rätt att nyupplåna, det vill säga öka kommunens 
låneskuld upp till 179 miljoner kronor. 
 

att kommunstyrelsen under år 2025 har rätt att omsätta lån, det vill säga låna upp 
nya lån motsvarande beloppet på de lån som förfaller till betalning under 2025, 
 

att fastställa borgensavgifterna för 2025 till 0,94 för Aneby Miljö & Vatten AB 
och 0,72 för Stiftelsen Aneby Bostäder, samt 
 

att i november komplettera Budget 2025 med flerårsplan 2026-2027 med en 
redogörelse för ekonomin under budgetåret i de kommunala koncernföretagen. 
 

Reservation 
Mats Hansson (M), Anita Walfridsson (M), Caroline von Wachenfelt (M) och  
Ulrik Isleborn (M) reserverar sig till förmån för egna yrkanden. 
 

Kristin Apsey (SD), Gerald Apsey (SD), Anders Wennblad (SD) och  
Peter Lindsgård (SD) reserverar sig till förmån för Kristin Apseys (SD) yrkande. 
 

Jimmy Ekström (L) och Johanna Bladelius (L) reserverar sig till förmån för  
Jimmy Ekströms (L) yrkande. 

Ärendebeskrivning  
Vårens budgetprocess har lett fram till ett förslag till drift- och investeringsbudget 
för 2025 och flerårsplan 2026-2027. 
Förslaget innebär en oförändrad kommunal skattesats på 22,09. 
För 2025 föreslås ett budgeterat årsresultat på 13 025 tkr, som motsvarar en 
resultatnivå om 2,5 procent av skatter och bidrag.  
 

Kommunstyrelsen överlämnade vid sitt sammanträde den 25 mars 2024 
budgetdirektivet inför verksamhetsår 2025 till budgetberedningen. 
Budgetdirektivet pekade ut den politiska viljeinriktningen och uppdragen för 
budgetarbetet 2025. 
 

De ekonomiska förutsättningarna bygger på SKRs (Sveriges Kommuner och 
Regioners) skatteunderlagsprognos från april, cirkulär 24:27. Volymförändringar i 
verksamheten baseras på befolkningsprognosen från mars 2024. 
 

Budgetberedningen har haft sammanträden den 26 februari, 26 mars, 15 april, 6 
maj och 20 maj. Den 18-19 mars 2024 hölls kommunstyrelsens budgetdagar. 
 

Investeringsbudgeten har beretts i kommunledningsgruppen och är en 
sammanställning över de projekt som anses mest aktuella att genomföra under 
2025 och i planen för 2026 och 2027. Investeringsbudgeten finns som en del i 
dokumentet Budget 2025 del 1. 
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Investeringarna för 2025 för kommunen uppgår 65 071 tkr. Kommande 
investeringar beräknas finansieras med en låneskuld om högst 179 miljoner 
kronor. Nuvarande låneskuld är 108,5 miljoner kronor. 
 

Följande förslag på förändringar sker i driftramarna: 
 

• Verksamheten tilldelas 1 709 tkr i budgetramarna för indexkompensation.  
• Volymersättningen förändras för barn- och utbildningsavdelningen genom 

en minskning om 988 tkr.  
• Volymersättningen förändras till sociala avdelningen om 524 tkr.  
• Utöver det öronmärks del av volymersättningen till kommande behov för 

LSS boende inom finansförvaltningen 1 200 tkr.  
• Enligt finansieringsprincipen tilldelas barn- och utbildningsavdelningen 

medel för stärkta skolbibliotek om 139 tkr. 
• Avbetalat lån innebär en minskad amorteringsintäkt för 

kommunövergripande anslaget, tillskott om 2 000 tkr som finansieras 
genom att avskrivningarna minskar med samma belopp. 

• Indexuppräkning för Stiftelsen kulturreservatet Åsens by enligt avtal, 16 
tkr 

• Minska underskott inom gymnasiet, 1 500 tkr 
• Minska underskott för placeringar av barn och unga, 1 500 tkr 
• Öppen fritidsverksamhet unga, 400 tkr 
• Detaljplanering (tillfällig under 2025), 400 tkr. 

 

Beskrivning finns i Budget 2025 del 1 i avsnitten Arbete med budget 2025 och 
Budget 2025 per nämnd. 
 

Det övergripande styrkortet för 2025 har arbetats fram utifrån Strategiska planen 
för 2023-2027 och innehåller 12 styrtal. 
 

I Kommunallagen kapitel 11 6a§ ska budgeten innehålla en redogörelse för 
ekonomin under budgetåret i de kommunala koncernföretagen. Utifrån att 
koncernföretagens budgetprocess sker under hösten 2024, kommer Budget 2025 
del 1 att kompletteras med dessa uppgifter. Budget 2025 del 1 fastställs av 
kommunfullmäktige i november med kompletteringar av dessa uppgifter. 
 

Utskotten och samhällsbyggnadsnämnden har efter kommunfullmäktiges beslut i 
uppdrag att lägga detaljbudget och verksamhetsplan utifrån budget 2025 del 1. 
Detaljbudget samt verksamhetsplan för avdelningarna sammanställs därefter till 
”Budget 2025 del 2” som fastställs av kommunstyrelsen och anmäls till 
kommunfullmäktige i december. 
 

Yrkanden 
Beata Allen (C), Mats Hansson (M), Tobias Kreuzpointner (C), Arijana Jazic (S), 
Maria Lundblom Bäckström (KD), Fredrik Bodin (S), Irene Oskarsson (KD), 
Lars-Erik Fälth (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Beata Allen (C) yrkar på att göra en redaktionell ändring av budget del 1 2025 med 
korrekt siffra för självfinansieringsgraden. 
 

Mats Hansson (M) yrkar på att avsätta en miljon kronor till förvaltningen för att 
sänka korttidssjukfrånvaron. Satsningen finansieras genom de minskade kostnader 
man prognosticerar att 0,5% skapar. 
 

Mats Hansson (M) yrkar på att avsätta en miljon kronor till förvaltningen för att 
stärka föreningslivet. Satsningen finansieras genom att skapa trevliga verksamheter 
medför det bland annat minskade kostnader för skadegörelse orsakade av 
ungdomar utan meningsfull sysselsättning.  
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Dessutom får kommunen en satsning på den äldre generationen som också borde 
ge lägre kostnader i exempelvis sjukvård. 
 

Mats Hansson (M) yrkar på att Aneby kommun ska införa utmaningsrätten från 
och med 2025 i så många delar som möjligt i kommunen  
 

Mats Hansson (M) yrkar på att avsätta 500 000 kr till aktiviteter för att uppvakta 
företag och statliga myndigheter till etablering i kommunen. 
 

Kristin Apsey (SD) yrkar på att ge förvaltningen i uppdrag att minska antalet 
rektorer. 
 

Jimmy Ekström (L) yrkar avslag till kommunstyrelsens förslag till beslut och bifall 
till Liberalernas budgetförslag 
 

Pia Eliasson (V) yrkar på en skattehöjning på 1 kr. De 16 miljoner det genererar 
fördelas proportionerligt i driftbudgeten enligt följande 40% till SOA 40% till 
BUA 10% till KSA och 10% till SBA. 
 

Caroline von Wachenfelt (M) yrkar på att Aneby kommun undersöker 
möjligheterna att överlåta Åsens by till Region Jönköpings län. 
 

Irene Oskarsson (KD) yrkar avslag till Mats Hanssons (M) och Caroline von 
Wachenfelts (M) yrkanden. 
 

Anita Walfridsson (M) yrkar på att en miljon kronor omdisponeras i budget till 
säker trafik och miljö. Det finns flera badsjöar i kommunen där trafiksäkerheten 
behöver ses över omgående. 
 

Ulrik Isleborn (M) yrkar på att en miljon kronor anslås för att förbättra intrycket 
av centrum i Frinnaryd, Sunhultsbrunn och Aneby med särskild tyngd på 
genomfartsvägarna och stråket kring Svartån. 
 

Kristin Apsey (SD) yrkar bifall till Mats Hansson (M), Anita Walfridsson (M), 
Caroline von Wachenfelt (M) och Ulrik Isleborns (M) förslag till beslut. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Birgitta Svensson (S) ställer Beata Allen (C) yrkande om redaktionell 
ändring av budget del 1 2025 mot avslag och finner att kommunfullmäktige 
bifaller yrkandet. 
 

Ordförande Birgitta Svensson (S) ställer Mats Hansson (M) yrkanden om att 
avsätta 1 miljon kr för sänkt korttidssjukfrånvaro, 1 miljon kr för föreningsliv, 
införa utmaningsrätten samt avsätta 500 000 kr för uppvaktning av 
företag/myndigheter, var för sig, mot avslag och finner att kommunfullmäktige 
avslår yrkandena. 
 

Ordförande Birgitta Svensson (S) ställer Anita Walfridsson (M) yrkande om att 
omdisponera 1 miljon kr till säker trafik och miljö vid badsjöar mot avslag och 
finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 
 

Ordförande Birgitta Svensson (S) ställer Ulrik Isleborn (M) yrkande om att anslå 1 
miljon kr för att förbättra intrycket av centrum i tätorterna mot avslag och finner 
att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 
 

Ordförande Birgitta Svensson (S) ställer Kristin Apsey (SD) yrkande om att ge 
förvaltningen uppdrag att minska antalet rektorer mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige avslår yrkandet. 
 

Ordförande Birgitta Svensson (S) ställer Caroline von Wachenfelt (M) yrkande om 
att utreda överlåtelse av Åsens by mot avslag och finner att kommunfullmäktige 
avslår yrkandet. 
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Ordförande Birgitta Svensson (S) ställer Pia Eliasson (V) yrkande om 
skattehöjning på 1 kr mot avslag och finner att kommunfullmäktige avslår 
yrkandet. 
 

Ordförande Birgitta Svensson (S) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot 
Jimmy Ekströms (L) budgetförslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Beslutsunderlag  
Budget del 1 2025 
Liberalernas budgetförslag 
Ändringsyrkande Vänsterpartiet 
Tjänsteskrivelse, 2024-05-15 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-06-03 
      

Beslutet skickas till 
Ekonomichef 
Kommundirektör 
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KF § 78 Gymnasiesamverkan enligt skollagen 
(2010:800) 
Dnr KS 2023/55 
 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  
 

att Aneby kommun ansluter sig till Holavedens samverkansområde för att 
tillsammans med Tranås, Ödeshög, Boxholm och Ydre kommuner ingå i ett 
primärt samverkansområde för gymnasieutbildning. 
 

att ge kommunstyrelsen i uppdrag att verkställa tecknande av sekundära 
samverkansavtal med Jönköpings kommun och Höglandets gymnasiesamverkan 
inom Höglandsförbundet. 
 

att Aneby kommun inte blir en del av den nya gymnasieorganisationen inom 
Höglandsförbundet. Som en konsekvens av detta beslut tillförs inga extra medel 
under 2024 till Höglandsförbundet för övertag av gymnasieskolan. 
 

Ärendebeskrivning  
Riksdagen tog 2022 beslut om att förändra skollagen så att samtliga landets 
kommuner måste bilda ett primärt samverkansområde med minst två andra 
kommuner kring utbudet av gymnasieutbildningar och då inte enbart utgå från 
vad eleverna efterfrågar, utan också ta hänsyn till det lokala näringslivets behov av 
framtida arbetskraft. Lagen trädde i kraft 2023 och förändringen ska vara på plats 
senast läsåret 2025/2026. Aneby kommun har sedan tidigare samverkansavtal med 
kommunerna på Höglandet samt med Jönköpings kommun, men dessa lever inte 
fullt ut upp till den nya lagstiftningens krav. 
 
Höglandsförbundets direktion har sedan hösten 2021 utrett förutsättningarna för 
att bilda en gymnasieorganisation inom Höglandsförbundet med de fem 
medlemskommunerna Aneby, Eksjö, Nässjö, Sävsjö och Vetlanda. Syftet har varit 
att bedriva en högkvalitativ och effektiv gymnasieskola för elever på hela 
Höglandet. Inledningsvis deltog även Tranås kommun i utredningen men i maj 
2022 valde de att gå vidare på annat sätt. 
 
Ärendet har utretts med olika frågeställningar. Alla utredare är tydliga med att det 
finns flera delar inom respektive område som behöver fortsätta att arbetas med 
eller utredas vidare. Bedömningen är dock att de framtagna utredningarna som 
finns för en gemensam gymnasieorganisation på Höglandet är tillräckliga för att 
kunna fatta beslut om att gå samman i en gemensam utbildningsorganisation för 
gymnasieskolan och den anpassade gymnasieskolan.  

Aneby kommun har förutom deltagande i utredningen om en gymnasiesamverkan 
på Höglandet även fört samtal om primärt samverkansavtal med Tranås kommun 
samt Jönköpings kommun. I februari 2023 fördjupades samtal med Tranås, Ydre, 
Boxholm och Ödeshögs kommuner gällande gymnasiesamverkan. Under våren 
2024 har även samtal förts med Jönköpings kommun. Utredning kring en 
gemensam gymnasieorganisation på Höglandet påbörjades under 2021 genom ett 
utredningsdirektiv från Höglandsförbundets arbetsutskott kring hur en fördjupad 
samverkan mellan kommunernas gymnasieskolor kan förverkligas.  

Uppdraget gick till Lars Stjernkvist, Annika Kronwall och Kenth Kronwall för att 
utreda och presentera ett förslag kring en tänkbar organisation. Förslag på 
framtida organisation för gymnasieutbildningarna på Höglandet och Tranås, 
utredningen presenterades 2022-05-12, bilaga 1. 
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Hösten 2022 genomfördes vidare utredningar av kommundirektörer, skolchefer 
och gymnasiechefer med inriktning på organisation, ekonomi och 
omvärldsbevakning kring andra förbund. 

Med utgångspunkt från ovan nämnda utredningar tog under våren 2023 
Höglandsförbundet tillsammans med de fem medlemskommunerna ett 
inriktningsbeslut för att gå vidare med en höglandsgemensam gymnasieskola och 
ett fördjupat utredningsuppdrag som sedan presenterades den 13 oktober 2023 
för direktionen, skolcheferna och kommundirektörerna. Utredningen 
presenterades därefter för kommunstyrelsernas presidier samt nämnd- och 
utskottspresidier i de fem kommunerna, bilaga 2. 

Parallellt med utredningen om bildandet av en höglandsgemensam gymnasieskola 
har Aneby kommun fört dialog med Jönköping och Tranås kommuner för att 
diskutera både primära och sekundära samverkansavtal. Aneby kommuns 
utgångspunkt inför tecknande av primärt samverkansavtal alternativt att ingå i 
gymnasiesamverkan inom Höglandsförbundet har varit att bibehålla möjligheten 
för Aneby kommuns elever att söka på sitt förstahandsval i de kommuner som 
angränsar till kommunen oavsett program. 

Samtal har förts med jurister i såväl Jönköpings kommun som Sveriges 
Kommuner och Regioner. (SKR). Juristerna fann tidigt att det inte fanns hinder 
för Aneby kommun att teckna sekundära samverkansavtal med Jönköping eller 
Tranås utifall Aneby var en del av gymnasiesamverkan inom Höglandsförbundet. 
Man hänvisade då till att det fanns sakliga skäl utifrån kommunallagen och att inga 
hinder fanns utifrån skollagen. I november 2023 tog skolchef åter kontakt med 
jurist på SKR angående hur skollagen stämmer överens med separata 
sekundäravtal för begränsat antal elever inom ett kommunalförbund. Det fanns en 
problematik vilken skolchef önskade att SKR tittade närmare på. Under januari 
månad förde såväl skolchef som kommunstyrelsens ordförande samtal med jurist 
på SKR samt jurister i Jönköping, vilket ledde fram till ett beslut om att juridiska 
hinder utifrån skollagen hindrade Aneby kommun från att ingå i en 
gymnasiesamverkan inom Höglandsförbundet. Hindret ligger i att man utifrån 
skollagen inte kan särställa en grupp elever för ett sekundärt avtal då det inte gäller 
alla elever inom samma kommun/förbund. 

Utifrån detta beslut återupptogs samtal med Tranås kommun samt Jönköpings 
kommun om tecknande av primärt samverkansavtal alternativt sekundärt 
samverkansavtal. Grunden för beslut om primärt samverkansavtal är att Aneby 
kommuns gymnasieelever ska ha samma förutsättningar att utifrån geografisk 
hemvist inom kommunen kunna söka till alla gymnasieprogram på sitt 
förstahandsval. Aneby kommun eftersträvar också att få inflytande i 
programutbud, dimensionering utifrån de behov som vår region har samt få ett 
ökat samarbete kring det arbetsplatsförlagda lärandet (APL) vilket skulle ge Aneby 
kommuns företag och verksamheter möjlighet till ökad kompetensförsörjning 
genom att tidigt knyta kontakt med eleverna. 

Genom att ingå i ett primärt samverkansavtal, Holavedens samverkansområde, 
med Tranås. Ydre, Boxholm och Ödeshögs kommuner kan samverkande 
kommuner med gemensamma krafter samarbeta kring kompetensförsörjning och 
gemensamt utbildningsutbud inom gymnasieskolan. Avtalet syftar till att i bästa 
samförstånd samverka på ett sätt som gynnar hela Holavedens 
samverkansområde, samt verka för utbildning av hög kvalitet som motsvarar både 
ungdomars och vuxnas efterfrågan på utbildning och arbetsmarknadens behov av 
kompetens.  
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Detta primära samverkansavtal har som syfte att leva upp till nya regler i skollagen 
(2010:800) som trädde i kraft den 1 juli 2023. Samverkan ska ske genom ett 
primärt samverkansavtal som omfattar de utbildningar som anges i 15 kap. 30 a § 
första stycket och 20 kap. 16 a § första stycket skollagen; det vill säga nationella 
program och introduktionsprogrammen programinriktat val och 
yrkesintroduktion utformade för en grupp elever. Bilaga 3 (utkast av avtalet) 
Avtalet som ska tecknas avser planering, dimensionering och erbjudande av 
utbildning. Vid beslut om vilka utbildningar som ska erbjudas och antalet platser 
på utbildningarna ska hänsyn tas både till efterfrågan från de platssökande och till 
arbetsmarknadens behov. Arbetsmarknadens behov ska få betydelse vid planering 
och dimensionering av de nationella programmen och introduktionsprogrammens 
programinriktade val och yrkesintroduktion utformade för en grupp elever. 

Förutom primärt samverkansavtal ämnar Aneby kommun att teckna sekundära 
samverkansavtal med Jönköpings kommun samt Höglandets gymnasiesamverkan 
som innebär att ge möjlighet för Aneby kommuns elever till förstahandsval i alla 
de program som samverkanskommunerna erbjuder. 

Kommunen ämnar även teckna primärt samverkansavtal samt sekundära 
samverkansavtal för vuxenutbildningen utifrån de nya reglerna i skollagen 
(2010:800). Samtal förs med tidigare samverkanskommuner och beslut väntas tas i 
kommunfullmäktige under hösten 2024. 

Yrkanden 
Jimmy Ekström (L), Beata Allen (C), Maria Lundblom Bäckström (KD), 
Mats Hansson (M) och Arijana Jazic (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse beslut om gymnasiesamverkan enligt skollagen 
Bilaga 1 Utredning gymnasieutbildningar Höglandet och Tranås 
Bilaga 2 Utredning utbildningssamverkan på höglandet 
Bilaga 3 Primärt samverkansavtal Holavedens gymnasiesamverkan 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-06-03 
      

Beslutet skickas till 
Holavedens samverkansområde 
Höglandsförbundet 
Skolchef 
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KF § 79 Strategi för kommunens 
trygghetsskapande och brottsförebyggande 
arbete 
Dnr KS 2024/182 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att anta Strategi för trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete, samt 

att upphäva tidigare upprättat reglemente för brottsförebyggande rådet, beslutat 
av kommunfullmäktige 2016-11-28 § 80. 

Ärendebeskrivning  
Kommuner mot brott är en ny lag som tydliggör Aneby kommuns ansvar för 
brottsförebyggande arbete.  Lagen trädde i kraft 1 juli 2023 och ger kommunerna 
ett tydligt ansvar för att det samlade brottsförebyggande arbetet ska bedrivas 
effektivt och kunskapsbaserat. Som i ett led av detta har en strategi tagits fram hur 
kommunens olika brottsförebyggande grupper ska arbeta och vilka som ska delta i 
arbetet. 

I strategin beskrivs den lagstiftning som styr kommunens brottsförebyggande 
arbete samt de kunskapsbaserade arbetssätt som myndigheter rekommenderar. 
Det övergripande arbetet som ska ske via lagstiftning med kartläggning, 
prioritering och orsaksanalys. Utifrån detta ska en lägesbild av kommunens 
brottslighet och trygghet tas fram. Utifrån lägesbilden ska en åtgärdsplan tas fram 
och beslutas.  

Strategin innehåller beskrivningar av uppgifter, mandat och sammansättning av 
kommunens grupper som arbetar med trygghetsskapande och brottsförebyggande 
arbete samt beskrivning av metodik och arbetssätt kopplat till BRÅ 
(Brottsförebyggande rådet), EST (Effektiv samordning för trygghet) och SSPF 
(Skola, socialtjänst, polis, fritid). 

Beslutsunderlag  
Förslag till Strategi för kommunens trygghetsskapande och brottsförebyggande 
arbete 
Tjänsteskrivelse, 2024-05-16 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-06-03 
      

Beslutet skickas till 
Kommundirektör 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
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KF § 80 Taxor för sotning och 
brandskyddskontroll 
Dnr KS 2024/155 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att fastställa taxa för rengöring/sotning och brandskyddskontroll i enlighet med 
avtalet att gälla från och med 1 juli 2024. 

Ärendebeskrivning  
Lagen (2003:778) om skydd mot olyckor och förordningen (2003:789) om skydd 
mot olyckor innehåller bestämmelser om hur rengöring/sotning och 
brandskyddskontroll ska utföras i landets kommuner. Kommunen ansvarar för att 
sotning och brandskyddskontroll utförs enligt gällande lagstiftning samt har att 
besluta om frister för sotning samt om taxor och avgifter. 

I det nya avtalet finns nya taxor från och med 2024-06-01 för sotning 590 kr 
(innebär en ökning med 29 kr) och för brandskyddskontroll 765 kr (innebär en 
ökning med 106 kr). 

En arbetsgrupp bestående av sotningssamordnare samt representanter från 
Aneby, Eksjö, Habo, Jönköping, Mullsjö, Vaggeryd och Sävsjö kommuner har 
under året 2023 arbetat med att ta fram underlag för hur dessa verksamheter 
fortsatt ska bedrivas. Slutsatsen är att brandskyddskontroll och sotning även i 
fortsättningen handlas upp av privat entreprenör.  

En ny upphandling i enlighet med lagen om offentlig upphandling har genomförts 
och denna har vunnit laga kraft. Efter upphandlingsprocessen kvarstod ett anbud 
som Kinda sotning & ventilationsservice AB lämnade.  

Avtalsperioden omfattar 2024-06-01 till 2030-05-31, med möjlighet till upp till ett 
(1) års förlängning från kommunens sida, med oförändrade villkor. 

Beslutsunderlag  
Tilldelningsbeslut skorstensfejartjänster, 2024-06-01 - 2030-05-31 
Tjänsteskrivelse, 2024-03-25 
Taxa sotning 
Taxa brandskyddskontroll 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-05-06 
Beräkning av taxa 
      

Beslutet skickas till 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
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KF § 81 Ansökan om utökad borgensram 
Stiftelsen Aneby bostäder 
Dnr KS 2024/148 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att såsom för egen skuld ingå borgen för Stiftelsen Aneby bostäders 
låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 246 miljoner kronor, 
jämte därpå löpande ränta och kostnader. Den höjda borgensramen avser 
projekten för Druvan 5, samt 
 

att uppmana Stiftelsen Aneby bostäder, utifrån god ekonomisk hushållning, utöka 
den årliga amorteringen samt att långsiktigt anpassa resultatnivån för att kunna 
öka självfinansieringsgraden av investeringar. 
 

Ärendebeskrivning  
Stiftelsen Aneby bostäder har inkommit med ansökan om utökad ram för 
kommunal borgen. Nuvarande borgensram för Stiftelsen Aneby bostäder uppgår 
till 236 miljoner kronor. Den fastställdes av kommunfullmäktige den 25 
september 2023 § 88. 
 

Stiftelsen Aneby bostäder ansöker om att borgensramen ska utökas med 24 
miljoner kronor, vilket skulle innebära en ny ram på 260 miljoner kronor. Detta 
för att Stiftelsen Aneby bostäder ska kunna utveckla och effektivisera beståndet 
avseende såväl verksamhetslokaler som lägenheter. En sammanställning av 
kommunkoncernens totala investeringsbehov har tagits fram för 2024-2033. 
Utifrån kommande investeringsbehov har dialoger förts inom koncernen kring 
gemensamma prioriteringar för att uppnå god ekonomisk hushållning. Detta 
eftersom det långsiktigt är viktigt att inte bygga på låneskulden som riskerar att 
belasta kommande generationer. Kommunstyrelsen önskar se ett mer utförligt 
underlag kopplat till de investeringar som handlar om tekniska installationer. 
Kommunstyrelses bedömning är att i ett första steg bevilja en utökad borgensram 
om 10 miljoner kronor i syfte att påbörja ombyggnation av Druvan 5. 
 

Stiftelsen Aneby bostäder uppmanas, utifrån god ekonomisk hushållning, utöka 
den årliga amorteringen samt att långsiktigt anpassa resultatnivån för att kunna 
öka självfinansieringsgraden av investeringar. Aneby kommuns förfaringssätt vid 
beslut om borgen innebär att kommunfullmäktige beslutar om borgensram. Ett 
beslut om borgensram innebär att kommunfullmäktige vid behov beslutar om 
borgen upp till ett totalt högsta lånebelopp. Borgensbeslutet kan då omfatta flera 
lån utan att ett nytt borgensbeslut behöver fattas. Aneby kommun bör dock 
bekräfta lånehandlingen och att lånet omfattas av det borgensåtagandet. Det är 
kommunen som borgensman som har ansvaret för att kontrollera att det högsta 
beloppet enligt borgensbeslutet inte överskrids. 
 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse 2024-04-10 
Ansökan om utökad Borgen, 2024-03-12 
Protokollsbeslut Stiftelsen Aneby bostäder, 2024-03-19 
Protokollbeslut kommunstyrelsen, 2024-05-06 
      

Beslutet skickas till 
Stiftelsen Aneby bostäder 
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KF § 82 Medborgarförslag: Om övergångsställen 
på Storgatan i Aneby 
Dnr KS 2024/154 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att medborgarförslaget avslås, samt 

att ställa sig bakom upprättat svar på medborgarförslag om övergångsställen på 
Storgatan i Aneby. 

Ärendebeskrivning  
Ett medborgarförslag om övergångsställen på Storgatan i Aneby inkom till 
kommunen den 28 mars 2024. Kommunfullmäktige lämnade den 29 april 2024 
vidare medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning.  

I medborgarförslaget föreslås att övergångsställen ska anläggas på sträckan från 
Stalpet i norr till ICA i söder, med början redan vid Ringvägen, och på minst två 
ställen till innan det befintliga första övergångsstället i samhället (korsningen 
Storgatan/Tomtebogatan).  

Aneby kommun har tagit del av och tittat närmre medborgarförslaget. Ett förslag 
till svar har upprättats. Där konstateras att kommunen delar problembilden som 
beskrivs i medborgarförslaget. I kommunens gång- och cykelplan, senast 
reviderad av kommunfullmäktige under 2021 finns flera önskade åtgärder 
utpekade längs Storgatan med samma intention som finns i medborgarförslaget.  

I svaret konstateras avslutningsvis att Aneby kommun under senaste åren aktivt 
har arbetat med de åtgärder som föreslås i gång- och cykelplanen. När det 
kommer till åtgärder på Storgatan i Aneby är kommunens möjligheter till 
genomförande mycket små. Det beror på att Storgatan har statligt väghållarskap, 
där Trafikverket ansvarar för gatan. Åtgärder som ska genomföras måste alltså ske 
genom Trafikverkets försorg. Kommunen för en dialog med Trafikverket utifrån 
de ambitioner som anges i gång- och cykelplanen, men beslut och genomförande 
ligger inte hos Aneby kommun. 

Yrkanden 
Jimmy Ekström (L) yrkar på att medborgarförslaget ska anses vara besvarat. 

Beslutsgång 
Ordförande Birgitta Svensson (S) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot 
Jimmy Ekströms (L) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag  
Medborgarförslag, 2024-03-28  
Tjänsteskrivelse, 2024-05-06  
Förslag till svar på medborgarförslag, 2024-05-06 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-06-03 
      

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 



Dnr KS 2024/154 

1(2) 

Miriam Ram  

Svar på medborgarförslag om övergångsställen på 
Storgatan i Aneby 

Tack för ditt medborgarförslag! 

Kommunfullmäktige har mottagit ditt medborgarförslag om 

övergångsställen på Storgatan i Aneby. 

I medborgarförslaget föreslår du att övergångsställen ska anläggas på 

sträckan från Stalpet i norr till ICA i söder, med början redan vid 

Ringvägen, och på minst två ställen till innan det befintliga första 

övergångsstället i samhället (korsningen Storgatan/Tomtebogatan). 

Vidare skrivs bland annat i medborgarförslaget; ”Det borde inte vara en 

stor investering för kommunen, men är något som kan göra det säkrare 

för oss som bor här. Ytterligare skulle jag vilja föreslå ett par farthinder 

av något slag på samma vägsträcka. Detta för att sänka hastigheten, som 

oftast inte följs på sträckan. Även detta är en sak som för ganska liten 

summa skulle göra Aneby säkrare. Hur är det meningen att jag ska ta mig 

och mina barn från en sida av vägen till en annan säkert? Jag försöker 

lära mina barn trafikvett och hur man ska vara säker när man går över 

vägen, tjatar om att hålla handen och visa att man bara får gå över vägen 

där det finns övergångsställen. Men så fort vi ska ta oss till andra sidan 

Storgatan vi bor på Ringvägen, längst ner mot Stalpet behöver vi korsa 

vägen utan ett övergångsställe. Att vi ska behöva gå genom halva Aneby 

för att ens se ett övergångsställe är ofattbart tycker jag.” 

Aneby kommun har tagit del av och tittat närmre på ditt 

medborgarförslag. Kommunen delar problembilden som beskrivs. I 

kommunens gång- och cykelplan, senast reviderad av 

kommunfullmäktige i februari 2021 finns flera önskade åtgärder 

utpekade längs Storgatan med samma intention som medborgarförslaget; 

”Gång-, cykel och mopedpassage, GCM-passage, med förstärkt 

belysning över Storgatan vid Österlånggatan – Målqvist väg (åtgärd 

nummer 14 i gång- och cykelplanen). Detta, tillsammans med vägvisning, 



2(2) 

leder skolbarn till Furulidskolan på Österlånggatan och vidare på den 

mindre trafikerade Skogsgatan istället för Storgatan. GCM-passage med 

förstärkt belysning över Storgatan vid Grengatan (åtgärd nummer 15 i 

gång- och cykelplanen). Passagerna över Storgatan föreslås kombineras 

med någon form av hastighetsdämpande åtgärd för biltrafiken. Det 

skulle bidra till lägre hastigheter på Storgatan vilket skulle göra det 

tryggare och säkrare för fotgängare och cyklister längs med hela 

sträckan.” 

 

Ambitionen i kommunens gång- och cykelplan är att främst förbättra 

villkoren för att ta sig till fots eller med cykel i vardagen för att nå 

exempelvis affär, vårdcentral, jobb eller skolan. Ska fler välja att gå eller 

cykla krävs att fotgängare och cyklister kan känna sig trygga i trafiken. 

Bland riktlinjer och prioriteringar i planen nämns bland annat ett 

sammanhängande gång- och cykelvägnät och säkra passager där 

oskyddade trafikanter möter biltrafik, alltså helt i linje med 

medborgarförslaget. 

 

Aneby kommun har under senaste åren aktivt arbetat med de åtgärder 

som föreslås i gång- och cykelplanen. När det kommer till åtgärder på 

Storgatan i Aneby är kommunens möjligheter till genomförande mycket 

små. Det beror på att Storgatan har statligt väghållarskap, där 

Trafikverket ansvarar för gatan. Åtgärder som ska genomföras måste 

alltså ske genom Trafikverkets försorg. Kommunen för en dialog med 

Trafikverket utifrån de ambitioner som anges i gång- och cykelplanen, 

men beslut och genomförande ligger alltså inte hos Aneby kommun.  

 

Med hänvisning till ovanstående avslås medborgarförslaget. 

 
Kommunfullmäktige  
 
 
 
Birgitta Svensson 

Kommunfullmäktiges ordförande 

 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige 2024-06-17 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KF § 83 Medborgarförslag: Angående 
förbudsskylt mot onödig bilkörning 
Dnr KS 2024/104 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att bifalla medborgarförslaget, samt 

att ställa sig bakom upprättat svar på medborgarförslag om onödig bilkörning 
genom allén vid Aneby gård. 

Ärendebeskrivning  
Ett medborgarförslag om onödig bilkörning genom allén vid Aneby gård inkom 
till kommunen den 13 februari 2024. Kommunfullmäktige lämnade den 26 
februari 2024 vidare medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

I medborgarförslaget önskas en förbudsskylt mot onödig bilkörning genom allén 
vid Aneby gård mot gamla Bredestadsvägen. I medborgarförslaget skrivs om 
sönderkörd vägsträcka och att för de som bara tycker om att promenera och cykla 
så är biltrafiken genom allén och på gamla Bredestadsvägen ett ständigt gissel. 
Förslagsställaren tycker att det räcker med trafiken från skogsägarna och de som 
hämtar timret, samt de som brukar åkrarna på vardera sidan av allén. 

Aneby kommun har tagit del av och tittat närmre på ditt medborgarförslag. 
Kommunen tycker att förslaget i grunden är bra. Kommunen delar bilden av att 
vägen genom allén inte behöver användas för fordonstrafik i någon större 
utsträckning, undantag nödvändig trafik som nämns i förslaget, exempelvis för 
brukande av intilliggande åkrar. 

Aktuell sträcka används i stor utsträckning bland Anebyborna för promenader. 
Kommunen ser inte att det är möjligt att skylta mot onödig bilkörning, däremot 
att skylta sträckan genom allén som gång- och cykelväg, vilket i praktiken kan 
sägas motsvara förslaget och ge samma tänkta effekt. 

Enligt trafikförordningen så har förare väjningsplikt mot gående på gångbanor. På 
samma sätt har ska cyklande och förare av moped klass II lämnas företräde av 
andra fordonsförare på cykelbanor. 

Kommunen kommer att skylta vägsträckan för gång och cykel enligt 
vägmärkesförordningen, påbjuden gång- och cykelbana (märke D6). Ett 
påbudsmärke innehåller en uppmaning som du också är skyldig att följa. 

Med hänvisning till ovanstående är medborgarförslaget beviljas. 

Samhällsbyggnadschef Michael Wirestam föredrar ärendet. 

Beslutsunderlag  
Medborgarförslag, 2024-02-13  
Tjänsteskrivelse 2024-03-11  
Förslag till svar på medborgarförslag 2024-03-11 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-06-03 
      

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 



Dnr KS 2024/104 

Göran Jonsson  

Svar på medborgarförslag om onödig bilkörning genom 
allén vid Aneby gård  

Tack för ditt medborgarförslag! 

Kommunfullmäktige har mottagit ditt medborgarförslag om onödig 

bilkörning genom allén vid Aneby gård. 

I medborgarförslaget önskas en förbudsskylt mot onödig bilkörning 

genom allén vid Aneby gård mot gamla Bredestadsvägen. I 

medborgarförslaget beskrivs att det vid tövädret i slutet av januari var 

många som skulle till motocrossbanan, och då använde allén i stället för 

den riktiga vägen, alltså infart från väg 132, mitt i Bredstadsbacken. 

Vidare skrivs att dessa bilister fullständigt körde sönder vägen genom 

allén men även vägen fram till korsningen på gamla Bredestadsvägen. 

För de som bara tycker om att promenera och cykla är biltrafiken genom 

allén och på gamla Bredestadsvägen ett ständigt gissel! Tycker att det 

räcker med trafiken från skogsägarna och de som hämtar timret, samt de 

som brukar åkrarna på vardera sidan av allén. 

Aneby kommun har tagit del av och tittat närmre på ditt 

medborgarförslag. Kommunen tycker att förslaget i grunden är bra. 

Kommunen delar bilden av att vägen genom allén inte behöver användas 

för fordonstrafik i någon större utsträckning, undantag nödvändig trafik 

som nämns i förslaget, exempelvis för brukande av intilliggande åkrar. 

Aktuell sträcka används i stor utsträckning bland Anebyborna för 

promenader. Kommunen ser inte att det är möjligt att skylta mot onödig 

bilkörning, däremot att skylta sträckan genom allén som gång- och 

cykelväg, vilket i praktiken kan sägas motsvara förslaget och ge samma 

tänkta effekt. 

Enligt trafikförordningen så har förare väjningsplikt mot gående på 

gångbanor. På samma sätt har ska cyklande och förare av moped klass II 

lämnas företräde av andra fordonsförare på cykelbanor. 



Kommunen kommer att skylta vägsträckan för gång och cykel enligt 

vägmärkesförordningen, påbjuden gång- och cykelbana (märke D6). Ett 

påbudsmärke innehåller en uppmaning som du också är skyldig att följa. 

  

Med hänvisning till ovanstående är medborgarförslaget beviljat. 

 
Kommunfullmäktige  
 
 
 
Birgitta Svensson 

Kommunfullmäktiges ordförande 

 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-06-17 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 84 Medborgarförslag: Angående ny app för 
funktionsnedsatta 
Dnr KS 2023/328 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att avslå medborgarförslaget, samt 

att ställa sig bakom upprättat svar på medborgarförslag om ny app för 
funktionsnedsatta. 

Ärendebeskrivning  
Ett medborgarförslag om en ny app för funktionsnedsatta inkom till kommunen 
den 10 december 2023. Kommunfullmäktige lämnade den 11 december 2023 
vidare medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

I medborgarförslaget föreslås kommunen inleda ett samarbete med en ny app för 
funktionsnedsatta, där de kan träffa vänner och dejta på ett säkert sätt. 

I svaret på förslaget konstateras att medborgarförslaget om en dejtingapp för 
funktionsnedsatta följer kommunens vision om att skapa inkluderande möjligheter 
för alla medborgare. Att samarbeta med och administrera en sådan app är dock 
inte inom ramen för kommunens primära ansvarsområde. Aneby kommun är 
positiva till ett sådant initiativ, och föreslår att det kan hanteras av civilsamhället 
eller privata initiativ. Förslaget kommer att dokumenteras och finnas i beaktan i 
framtida överväganden. 

Med hänvisning till ovanstående föreslås att medborgarförslaget avslås. 

Beslutsunderlag  
Medborgarförslag, 2023-12-10  
Tjänsteskrivelse, 2024-04-16  
Förslag till svar på medborgarförslag, 2024-04-16 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-05-06 
      

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 



2024-04-16 
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Miriam Rut Nanny Ram 

Svar på medborgarförslag angående ny app för funktionsnedsatta 
KS 2023/328 

Tack för ditt medborgarförslag! 

Kommunfullmäktige har mottagit ditt förslag om att samarbeta med ett företag gällande 

en dejtingapp för funktionsnedsatta. Förslaget lyfter fram behovet av att ge personer med 

funktionsnedsättningar möjlighet att träffa vänner och dejta på ett säkert sätt genom 

denna specifika app. 

Vi förstår vikten av att skapa inkluderande möjligheter för alla medborgare att delta i 

sociala aktiviteter och skapa meningsfulla relationer. Ditt förslag reflekterar en önskan om 

att öka livskvaliteten och göra vardagen roligare för de funktionsnedsatta i kommunen. 

Efter en grundlig övervägning har dock kommunfullmäktige fattat beslutet att avslå 

medborgarförslaget. Detta beslut motiveras av bedömningen att samarbeten av den 

föreslagna sorten främst bör hanteras av civilsamhället eller privata initiativ och faller 

utanför kommunens primära ansvarsområden. Det är viktigt att notera att detta beslut 

inte minskar betydelsen av medborgarförslaget eller det värdefulla perspektiv du har 

bidragit med. Vi följer noga utvecklingen av liknande initiativ och dess implementering i 

andra kommuner, och liknande initiativ kan tänkas att bli aktuella i framtid om det anses 

lämpligt.  

Kommunfullmäktige tackar för ditt medborgarförslag som strävar till att förbättra 

förhållandena för personer med funktionsnedsättningar. Ditt förslag kommer att 

dokumenteras och beaktas i kommunens överväganden för att forma framtida åtgärder 

och initiativ för att förbättra livskvaliteten för alla medborgare 

Tack igen för ditt deltagande och för att du tar dig tid att engagera dig i samhällsfrågor. 

Med hänvisning till ovanstående avslås medborgarförslaget. 

Kommunfullmäktige 

Birgitta Svensson 

Kommunfullmäktiges ordförande 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-06-17 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 85 Årsredovisning 2023 Höglandsförbundet 
Dnr KS 2024/75 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att bevilja direktionen i Höglandsförbundet ansvarsfrihet för år 2023. 

Jäv 
Beata Allen (C), Arijana Jazic (S) och Mats Hansson (M) anmäler jäv och deltar 
inte i handläggning eller beslut i ärendet. 

Ärendebeskrivning  
Höglandsförbundets revisorer har i sin revisionsberättelse för 2023, beslutat 
följande: 

”Vi bedömer sammantaget att direktionen i Höglandsförbundet har bedrivit 
verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt. Vi bedömer att räkenskaperna och förbundets 
årsredovisning, med reservation för förbundets redovisning av återbetalning av 
överskott till medlemskommunerna, ger en rättvisande bild av 2023 års finansiella 
resultat och ställning per 2023-12-31. Vi bedömer att direktionens interna kontroll 
har varit tillräcklig. Vi bedömer sammantaget att resultatet enligt årsredovisningen 
är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som direktionen uppställt.   

Revisorernas uttalande  

Vi tillstyrker att fullmäktige för verksamhetsåret 2023 beviljar ansvarsfrihet för 
förbundsdirektionen samt enskilda ledamöterna i detta organ. Vi tillstyrker att 
fullmäktige godkänner förbundets årsredovisning för 2023.” 

Beslutsunderlag  
Protokollsbeslut Höglandsförbundet direktionen, 2024-03-22 
Årsredovisning 2023 
Revisionsrapport 
Revisionsberättelse 
Tjänsteskrivelse, 2024-04-15 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-05-06 
      

Beslutet skickas till 
Höglandsförbundet 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-06-17 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 86 Årsredovisning 2023 Höglandets 
samordningsförbund 
Dnr KS 2024/29 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att bevilja styrelsen för Höglandets samordningsförbund ansvarsfrihet för 2023. 

Jäv 
Arijana Jazic (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggning eller beslut i ärendet. 

Ärendebeskrivning  
Styrelsen för Höglandets Samordningsförbund har överlämnat årsredovisning för 
2023 och revisionsberättelse för beslut om ansvarsfrihet.  Årsredovisningen för 
2023 är fastställd och revisorerna har överlämnat revisionsberättelse i vilken de 
tillstyrker beviljandet av ansvarsfrihet. 

Beslutsunderlag  
Årsredovisning 2023 
Revisionsberättelse 
Tjänsteskrivelse, 2024-04-15 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-05-06 
      

Beslutet skickas till 
Höglandets samordningsförbund 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-06-17 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 87 Årsredovisning 2023 Mediacenter 
Jönköpings län 
Dnr KS 2024/70 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna årsredovisning 2023 för kommunalförbundet Mediacenter 
Jönköpings län, samt 

att bevilja direktionen i kommunalförbundet Mediacenter Jönköpings län 
ansvarsfrihet för år 2023. 

Jäv 
Tommy Gustafsson (S) och Tobias Kreuzpointner (C) anmäler jäv och deltar inte 
i handläggning eller beslut i ärendet. 

Ärendebeskrivning  
Kommunalförbundet Mediacenter Jönköpings län, ägs gemensamt av alla länets 
13 kommuner. Huvuduppdraget är att samordna och ge service åt länets alla 
kommuner inom områdena Film och media, AV-utrustning och elektronik samt 
vara ett stöd för länets kommuner inom IKT-pedagogik. Uppdraget ger länets 
kommuner möjlighet att bedriva en verksamhet som är modern, kostnadseffektiv 
och ger bättre kvalitet, vilket borgar för en högre måluppfyllelse för länets elever.  

I enlighet med § 6 i förbundsordningen och kap 9 § 20 i kommunallagen har 
revisorernas berättelse för föregående år avseende kommunalförbundet 
Mediacenter Jönköpings län översänts till kommunen för godkännande och 
beviljande av ansvarsfrihet. 

Yrkanden 
Jimmy Ekström (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag  
Årsredovisning 2023 
Revisionsberättelse 
Revisionsrapport 
Tjänsteskrivelse, 2024-04-15 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-05-06 
      

Beslutet skickas till 
Mediacenter Jönköpings län 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige 2024-06-17 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KF § 88 Revidering av samverkansavtal och 
reglemente för Höglandets överförmyndarnämnd 
Dnr KS 2024/28 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna reviderat samverkansavtal och reglemente för Höglandets 
överförmyndarnämnd. 

Ärendebeskrivning  
Under hösten 2018 fattade kommunerna Aneby, Eksjö, Nässjö, Sävsjö och 
Vetlanda beslut om att samverka kring överförmyndarverksamheten genom att 
inrätta en gemensam nämnd och ett gemensamt kansli. Den gemensamma 
överförmyndarverksamheten startade den 1 januari 2019 med syftet att långsiktigt 
kunna upprätthålla en verksamhet med god kvalitet, kompetens och rättssäkerhet 
samt att på ett kostnadseffektivt sätt klara en ökad ärendetillströmning.   

Inför inrättandet av den gemensamma överförmyndarnämnden upprättades 
samverkansavtal, reglemente och delegationsordning.  

Under hösten 2023 kontaktade Tranås kommun Vetlanda kommun och 
Höglandsförbundet med förfrågan om att ingå i Höglandets 
överförmyndarverksamhet.  

I januari 2024 fattade Höglandsförbundets direktion beslut om att överlämna till 
Vetlanda kommun och Höglandets överförmyndarverksamhet att ta fram de 
dokument som behövs för att ansluta Tranås kommun till 
överförmyndarverksamheten.   

De reviderade dokumenten har tagits fram av Höglandets 
överförmyndarverksamhet i samråd med Höglandets överförmyndarnämnd och 
samtliga kommuners kommundirektörer. 

En revidering av samverkansavtal, reglemente och delegationsordning för 
Höglandets överförmyndarnämnd har gjorts under mars 2024 med anledning av 
Tranås kommuns förfrågan om att ingå i Höglandets överförmyndarverksamhet.   

Förslaget till revidering av samverkansavtal, reglemente och delegationsordning 
avser tillägget om att ansluta Tranås kommun till överförmyndarverksamhet och 
genomförs i två steg. Från och med 1 januari 2025 överlåter Tranås kommun 
utförandet till Höglandets överförmyndarverksamhet.  

Tranås kommun har en politiskt vald överförmyndare till och med 31 december 
2026 och ansvarar därmed för de uppgifter som enligt lag faller på 
överförmyndaren fram tills dess. Från och med 1 januari 2027 ingår Tranås 
kommun i Höglandets överförmyndarnämnd.   

Höglandets överförmyndarnämnd och Tranås kommun har en överenskommelse 
som reglerar uppstartskostnader under 2024, för att ansluta Tranås till Höglandets 
överförmyndarverksamhet enligt förslag på reviderat samverkansavtal från och 
med 1 januari 2025. Respektive kommunfullmäktige ska besluta om att godkänna 
samverkansavtalet och reglemente samt uppdra till kommundirektör och 
kommunstyrelsens ordförande att underteckna detsamma. Eftersom avtalet berör 
sex kommuner måste likalydande beslut fattas i samtliga kommuner för att avtalet 
ska träda i kraft. 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige 2024-06-17 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2024-05-21 
Protokollsbeslut Höglandets överförmyndarnämnd, 2024-04-17 
Samverkansavtal Höglandets överförmyndarnämnd och 
överförmyndarverksamhet 
Reglemente Höglandets överförmyndarnämnd 
Delegationsordning Höglandets överförmyndarnämnd 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-05-06 
      

Beslutet skickas till 
Höglandets överförmyndarnämnd 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-06-17 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 89 Ej verkställda beslut till IVO kvartal 2 
Dnr KS 2024/35 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna samt anmäla beslutet till 
kommunrevisionen. 

Ärendebeskrivning  
Sociala utskottet rapporterar till Inspektionen för Vård och Omsorg, IVO, 
angående beslut enligt 3 kap 1§ SoL och rapportering enligt 16 kap 6 f § SoL, 
samt beslut enligt 9 § och rapportering enligt 28 f-g §§ LSS. Det har förekommit 
beslut som ännu inte har verkställts, och detta har meddelats till IVO i den 
kvartalsvisa rapporten. 

För kvartal 2 finns fyra ej verkställda beslut. 

Beslutsunderlag  
Ej verkställda beslut kvartal 2 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-05-06 
      

Beslutet skickas till 
Kommunrevisionen 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-06-17 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 90 Anmälningsärenden 
  

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning  
Direktjusterat protokoll kommunstyrelsen, 2024-05-06 

Protokoll kommunstyrelsen, 2024-05-06 

Protokoll kommunstyrelsen, 2024-06-03 

Bolagsstämmoprotokoll Aneby Miljö & Vatten AB, 2024-05-08 

      



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-06-17 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 91 Svar interpellation från Jimmy Ekström 
(L) till KSO gällande Höglandsleden 
Dnr KS 2024/195 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning  
Jimmy Ekström (L) har lämnat in en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande om Höglandsleden 

Beata Allen (C) besvarar interpellationen 

Beslutsunderlag  
Interpellation från Liberalerna gällande Höglandsleden 
Svar på interpellation 
 
      





 

   

2024-06-19 

 
 

Svar på interpellation angående Höglandsleden i Aneby kommun 

Liberalerna i Aneby har genom Jimmy Ekström ställt interpellation, daterad den 
30 maj 2024, till kommunstyrelsens ordförande Beata Allen, Centerpartiet. 

Fråga 

Ser du Höglandsleden som ett viktigt besöksmål eller verktyg för att främja besöksnäringen i Aneby 
kommun? 
 
 
Svar 
 
En kvalitetssäkrad, trygg och attraktiv vandringsled är definitivt en viktig faktor för att 
främja besöksnäringen i Aneby kommun. Lederna kan skapa nya möjligheter för företag 
och föreningar samt erbjuda attraktiva miljöer för rekreation, motion och friluftsliv. 

Turismen i Sverige omsätter årligen runt 250 miljarder kronor och sysselsätter över 
100 000 människor, över hela landet, i en rad olika branscher och yrken. Lokalt skapar 
turism tillväxt, jobb och attraktiva platser. Dessutom stärker turismen Sveriges varumärke 
och attraktivitet som land. Det gagnar investeringar, export och attraherande av 
kompetens.  

Turismens exportvärde uppgick 2020 till 56 miljarder kronor. Bilden av Sverige som ett 
land med vacker och orörd natur är stark. Naturen är en av de viktigaste 
reseanledningarna för en semester i Sverige och Sverige förknippas även med hållbara 
naturupplevelser. Undersökningar och analyser bekräftar att naturturismen är ett av de 
segment inom turism som globalt växer snabbast. Även intresset för Sverige som 
semesterdestination ökar och det finns potential att öka antalet besökare som vill uppleva 
hållbar naturturism i Sverige. 

Med kommunens geografiska placering, som taget ur Astrid Lindgrens berättelser, har vi 
stor potential för att kunna utveckla den naturbaserade turismen i vår kommun och 
region. För att lyckas med det krävs tydliga och långsiktiga strategier och stärkt 
samverkan mellan offentliga, privata och ideella aktörer. Vi behöver tänka bredare än 
enbart vandringsleder, vi behöver tänka olika kombinationer som kan förlänga 
besökarens vistelse i området. Det handlar inte minst om både fiske- och cykelturism men 
även kulturturism. 

Att utveckla hållbara produkter och koncept kräver att alla delar i den turistiska 
leveranskedjan, från transporter och infrastruktur till erbjudanden om att bo, äta och 
göra. Det räcker inte att själva leden är säkerställd. Besökare efterfrågar och förväntar sig 
en helhetslösning kopplat till resmålet. Därför är det av stor vikt att aktörer på olika 
nivåer samverkar och utvecklar långsiktigt hållbara lösningar tillsammans. 
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En viktig aspekt att ta med i utvecklingsarbetet är hållbarhetsperspektivet. Det är en 
grundförutsättning för företagande inom naturbaserad turism men även för friluftslivet, 
då naturresursen är en förutsättning för att kunna bedriva verksamhet. En lokal och 
regional samverkan är ytterligare en faktor för hållbarhet. Målsättningen måste utgå från 
att driva en verksamhet där alla är vinnare, både naturen och lokalsamhället, då nya 
pengar kommer in i den lokala ekonomin. En växande exportmarknad tillför pengar till 
lokala företag som sedan kan använda pengarna för att investera i området. Det är hållbar 
landsbygdsutveckling på riktigt. 

 
Fråga 

Hur ser planen ut för att underhålla och lyfta fram leden? 
 
 
Svar 

Länets tretton kommuner har genom samarbetet inom Kommunal utveckling ansökt om 
bidrag från Tillväxtverket för att underhålla Smålandsleden och medel har beviljats. 
Syftet är att gemensamt skapa en led, som är enhetlig och likvärdig i hela länet, likt 
Skåneleden och Hallandsleden. I nästa steg planeras ett samarbete med Kronobergs och 
Kalmar län. 
 
Av länets totalt tilldelade medel får Aneby kommun 90 000 kronor. Pengarna ska 
användas för sträckan Stalpet-Hullaryd som är 13 kilometer lång. Det underhåll som 
planeras är; 

- ny portalskylt vid Stalpet med text om Smålandsleden, delsträckan Stalpet-
Hullaryd i Aneby kommun samt allemansrätten, 

- 2 styck informationsskyltar utmed sträckan, vid Stjärneborg och vid Hullaryd, 
- nya skyltar med riktningspilar inklusive stolpar samt målningsmallar och färg med 

riktningspilar för hela sträckan. 
 
Upprustningen ska utföras av Skid- och Orienteringsklubben Aneby, SOK Aneby. 
 
Den del av Smålandsleden som löper genom Aneby kommun uppgår till 78 kilometer.  
 
Det är angeläget att än mer lyfta fram de möjligheter och den potential som finns i Aneby 
kommun vad gäller friluftsliv och naturbaserad turism. Det är därför av stor vikt att så 
snart som möjligt rusta upp de leder som är eftersatta och i samband med det 
marknadsföra och utveckla koncept som lockar både kommuninvånare och besökare till 
kommunen. 
 
Stora nationella satsningar görs på utveckling av vandringsleder. Bland annat pågår ett 
projekt som finansieras av Naturvårdsverket i syfte att stärka organiseringen av 
vandringslederna nationellt, regionalt och lokalt. I projektet ingår även implementering av 
det Nationella ramverket som tagits fram för att höja standarden på det svenska 
ledsystemet där inte staten är huvudman.  
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Där det finns extern finansiering att söka för upprustning och utveckling av leder och 
koncept ska Aneby kommun ta vara på de möjligheterna, gärna i samverkan med andra 
aktörer. 

 

Beata Allen 
Kommunstyrelsens ordförande 
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